

MEASLES

UNITED STATES OF AMERICA. — A total of 13 006 cases of measles were reported in the first 16 weeks of 1973, an 8% decrease in the number of reported cases for the comparable period in 1972. In contrast, a 63% reduction in reported cases was noted during this period in 1972 when compared with the first 16 weeks of 1971.

Regionally, the New England and Middle Atlantic areas, which together accounted for 43% of all reported cases in 1973, were the only ones noting an increase in cases this year over last year's figure. When reported cases are analyzed by individual reporting area, 20 states, Puerto Rico and Guam show more cases for this period in 1973 than for the similar period in 1972. In the first 16 weeks of 1973, Idaho, Massachusetts, New Hampshire, New York, Oregon, Pennsylvania, Virginia, and Wyoming experienced the largest percentage increases in reported cases.

Incidence rates (per 100 000 population under 18 years of age) for the first 16 weeks of 1973 were highest in New Hampshire (236.2), Massachusetts (138.3), Connecticut (100.4), Rhode Island (100.0), Puerto Rico (80.7), and Michigan (65.3). Alabama, Alaska, Maryland, Nevada, South Dakota, and the District of Columbia have reported no cases in 1973.

Without more intensive immunization efforts during the coming year, it is estimated that approximately 29 000 cases of measles will be reported in 1973. This is nearly 7 000 more than the 1968 total (22 231 cases), which was the lowest number ever reported to the Center for Disease Control.

ROUGEOLE

ETATS-UNIS D'AMÉRIQUE. — Pendant les 16 premières semaines de 1973, 13 006 cas de rougeole ont été notifiés en tout, ce qui représente une diminution de 8% par rapport au nombre de cas déclarés en 1972 pendant la même période. Par contre, une baisse de 63% des cas signalés a été constatée au cours de cette période de 1972 par rapport aux 16 premières semaines de 1971.

Sur le plan régional, la Nouvelle-Angleterre et la zone dite atlantique moyenne, qui représentaient à elles deux 43% de tous les cas relevés en 1973, étaient les seules à enregistrer une augmentation des chiffres de cette année par comparaison avec l'an passé. En analysant les déclarations secteur par secteur, on s'aperçoit que 20 Etats, ainsi que Porto Rico et Guam, indiquent un nombre de cas plus élevé pour cette période en 1973 qu'en 1972. Au cours des 16 premières semaines de 1973, ce sont l'Idaho, le Massachusetts, le New Hampshire, l'Etat de New York, l'Orégon, la Pennsylvanie, la Virginie et le Wyoming qui ont eu la plus forte augmentation, en pourcentage, de cas notifiés.

Les taux d'incidence les plus importants (pour 100 000 habitants âgés de moins de 18 ans) pendant les 16 premières semaines de 1973 ont été trouvés dans le New Hampshire (236,2), le Massachusetts (138,3), le Connecticut (100,4), Rhode Island (100,0), à Porto Rico (80,7), et dans le Michigan (65,3). Aucune déclaration n'a été faite en 1973 par l'Alabama, l'Alaska, le Maryland, le Néveda, le Dakota du Sud et le District de Columbia.

Si des efforts ne sont pas réalisés en cours d'année pour intensifier la vaccination, on estime à environ 29 000 le nombre des cas de rougeole qui seront déclarés en 1973. Cette évaluation dépasse de près de 7 000 le chiffre total de 1968 (22 231), le plus faible jamais notifié au *Center for Disease Control*.